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K6sziilt: 2019. november 21-6n a Balatonlellei Mfivel6d6si Hezban, a K6pvisel6{estr.ilet eltal
megtartott krizmeghallgat6son.

Jelen vannak: Kenez lstuen
lgndcz J6nos
86r Norbert
Gelencs6r Ferenc
Miseta Zolt6n
Peszt P6ter

Meghivottak: Dr Kovdcs Tamds
Szab6 J6zsefn6
Sz6szn6 Boros Krisztina
Rutai Eva
Csoroncsics Zoltdn

1.)

A kozmeghallgat6son Balatonlelle v6ros polg6rai kozil 21f6 jelent meg.

Ken6z lstvdn polgarmester koszonti a megjelenteket 6s a kdzmeghaflgat5st 16:
megnyitja.

Meg6llapitja, hogy a k6pvisel6{estiilet 7 tagja ktiziit 5 f6 jelen van.

polg6rmesler
alpolgarmester
k6pvisel6
k6pvisel6
k6pvisel6
k6pvisel6

lgazoltan t6vol: Szentesn6 Szek6r piroska k6pvisel6

jegyz6
irodavezet6
irodavezet6
VUSz igazgat6
jkv.vez.

EI6ad6: Ken6z lstv6n polgiirmester
(sz6beti el6terjeszt6s)

Ken6z ls&en polgiirmester: Balatonlelle Vdros onkormii nyzata a 2019. 6vben 1 .631.650 M
Ftkiad6ssal 6s bev6tettel fogadta et a kolts6gvet6s6t. Ebb6ia vdros m[kod6s6hez 1.271.ss7
milli6 forint kiil6nitettiink el, ez a mindennapi 6lethez az <inkormdnyzat mtikdOesehez t<ett.Tartalekk6nt 101 .561 .000 Ft lett tervezve, amib6l 31 .s6.1 .000. Ft dltaldnos tartat6k,
70.000'000. Ft celtartal6k. Ezek az osszegek biztonsdgos mfik6d6st tudtak biztositani az
6nkormenyzatnak 6s az int6zm6nyeknek. Eriunk a palyefii rehet6s6gekker, 
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zots. 6rben a,itthi,,6d9.palyazati rehet6s6gek, ameryek az idei 6vben indurtak er 

", zororar*i parva-t, 
"nyer.el6tti strandi fejtesztesek -22o M Ft-. Ennek kereteben 2 km hosszrisaguan i6r.i;roht

!qyg! glleltyk a s6tanyt, vizi rej6r6kat, szemet kukdkat, padokat szereztiink 5e, vizesLtorror
l*H::.,:L","1_T_"-sj.!i{g" vott ennek keilemeilen i6szei is, mivet a beruhdrzas a nyariroegenrorgatmt szezonba fejez6dcitt be.
A kozvilSgitdsi programunkat a 2019. 6vben be tudtuk fejezni, 1760 LED r6mpatestet
cser6ltrink le a v5ros terr.ilet6n.
Magyar Falu programban is p6ly5ztunk 6s 3 M Ft osszegben fogorvosi eszkozokre nyertfinktamosatest. Beadtunk tov6bbr pdry6zatokat is jdrda6pit6s: vuszl6p;;rr 
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srti*t.egutca felijit6sa az 6vod5t6r a Kishegyi bejaroig, a'Hivaiar enerleiikai korszeifisite;6re es
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tet6szerkezet javitesra, szigetel6sre, temet6 fel0jit5sAra. Ezek v6rr6list6ra kertiltek, bizunk
benne ha lesz forr5s, akkor mi is kaphatunk ebb6l t6mogat6st.
Az Oregparkra is van elnyert pdrlyAzatunk, ahol 150 m2 teriileten 15 db fitneszgep
elhelyez6s6re ad lehet6s6get. Rem6nyeink szerint ez a kdvetkez6 6v elsci fel6ben kialakltdsra
kertil.
A SEFAG 5ltal benyljtott pAlyAzal r6v6n a parkerd6 felijitSsa is megtort6nik. Az oda vezel6
0t le lesz betonozva, tiizel6helyet alakitanak ki, terepker6kp6r p6lya 6s futop5lya is k6sztl.
201 9. 6vben az onkorm6nyzat ujabb <isszegekre pdly6zhat a strandfejleszt6ssel kapcsolatban,
hasonl6k6pp mint az 6v elej6n. Ezt is megpr6b6ljuk megragadni, ennek keret6ben a Csdpi
kozi strand, Szirom kozi strand, a szabadstrand 6s a napf6nystrand tekintet6ben tudunk
fejleszt6seket felijitasokat, beszerzdseket megval6sitani.
Otezer al5 csdkkent a lakossAgszamunk, igy csak a Magyar Falu programban tudunk indulni,
az otezer feletti teleptil6sek pedig a kisv6rosi palyezatokban. Most is kozel vagyunk az
titezerhez, rem6lem, hogy el6rjiik 6s meg is haladjuk azt, mert sokkal nagyobb es6lytink van
a kisv6rosi palyezatokban, mert a Magyar Falu program a kisebb teleptilesek szamAra nyfjt
p dtly tzali I e h et6s6 g et.
A m(kod6stlnkhoz szr.iks6ges bev6telek a helyi ad6k, a normat[v t6mogat6sok, szolg6ltatdsok,
kozterrilet berleti dijakb6l adodnak tissze. MegSllapithat6, hogy az tinkorm5nyzat 2019. 6ben
egy eredmenyes, stabil 6vet z6rhat majd.

A 2020.6v is hasonlo elk6pzel6sekkel 6s felt6telekkel tud majd mukodni. Bev6teleink nagy
val6sz[n0s69gel ez el6bb elmondottakb6l fog 6ssze6llni. A kolts6gvet6s megalkotasanal nagy
hangs0lyt kell fektetni a kiad6sok 6s bev6telek alakulesera, biztos m0kod6st kell biztosltani az
onkormanyzatnak 6s az int6zm6nyeknek. A pdlydrzatokat tovdbbra is figyeljtik, megpr6b6ljuk
az 6rt6keinket tovdbbra is megtartani vagy 0jabb 6rt6kek kialakit6s6ra felhaszn6lni a palezati
p6nzeket. Gondolok itt a Fortuna izlelhAzra, ahov6 Szabadid6, Kulturalis 6s Sportcentrumot
szeretn6nk kialakitani. ld6sek otthon6t pelyAzali p6nzbcil vagy saj6t fo116sb6l elkezdeni.
Ez csak egy elk6pzel6s, a v6gsti kialakulSst a febru5ri 0l6sen teszi meg a testUlet. A
2020.6vben sem terveztink ad6emel6st.

K6rd6sek:

Szab5 P6tern6 Honv6d utcai lakos: Orrim volt l6tni szamomra 6s a vend6gek v6lem6nye is

az, hogy a szabadstrand meg0jult. A Honv6d utcai 6llapotok viszont aggaszt6ak, mert a nagy
teheraut6k tdnkreteszik az utat, illetve el6bb vagy ut6bb a k<izmfiveket is. Javaslatom lenne,
hogy a Honv6d utcat egyirany(sitani kellene, ezzel tehermenteslteni lehetne.

Csont6k Ferenc lrmapusztai lakos: lrmapuszta iv6vlzelldt6s6ra szeretn6k utalni. ld6n
k6tszer is el6fordult problema vele. lrmapusztan nincs iv6v[2, mikorra verhat6, hogy oda a
vezet6kes viz eljut.
A Facan utca kinyitdsa a Mejus 1. utcSra mikor tort6nik meg? Ennek ktivetkezm6nyek6pp a
Gonczi f6le ABC megv6tel6vel en is 6rintett vagyok, amire 6pit6si tilalom van. Ez mikor
verhat6, hogy feloldesra kertil.

Ken6z lstvin polgarmester: Sajnos a nagy 6pitkez6sek igen komolyan ig6nybe veszi ezt az
0tfeliiletet. Megtiltani a behajtAst nem lehet, de enged6llyel hajthatnak be 6s tudjuk ki hajtott
be 6s milyen karokat okozott. Ezt a mfiszaki iroda munkat6rsai, Koztenilet FelUgyelet 6s 6n is
ellen6rzom. Ezeket a kerokat megpr6b6ljuk megfizettetni, megjavitatni -€rre van is p6lda-. A
ker6kpSr il a 2020.6v els6 feleben meg fog 6pulni. Ez pont a Honved utcet vagy a Vasuti
setdnyt 6rinti. Ak5rmelyik megval6sul, az utca teljes sz6less6g6t a kerekpSr 0t meg6pit6s6vel
leaszfaltozzek. Az egyir6nyrisit6ssal annyira bedugulna a v6ros kozpontja, hogy az komoly
gondokat jelentene.

T6ma volt eddig is az iv6ziv k6rd6se 6s az is lesz, amig nem kertil oda a szolgaltatds. lv6viz
van, mert f6l6vente kotelezetts6get v6llaltunk, hogy a min6s6g6t megn6zetjiik. Amikor az
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ingatlan tulajdonosok megv6s6roltdk az ingatlant, akkor a szerz6d6sbe bent volt, hogy amig a
DRV nem tudja meg6piteni a gericvezet6ket -m6rpedig saj5t maga nem fogja meg6piteni-,
csak palyazati fton tudjuk majd. Blzom benne, hogy lesz rii pdlydzat, addig ti.jrelmet k6nink.

A Fdc6n utcai ingatlant akkor tudja kisajStitani az onkormdnyzat, ha piaci 6rt6ken megveszi-
Jelen pillanatban ezt nem kiv6njuk megvSs6rolni.

Szdszn6 Boros Krisdina moszaki irodavezet6: Azon az ingaflanon 6tmegy egy orszdgos
k<izm0vezet6k, ennek a v6ddtdvols6ga miatt lett r6rakva a teriiletre 6pitesi iiialom. Azt meg
lehet vizsgdlni, hogy mekkora r6sz6t 6rinti ennek az ingaflannak ez a v6d6s6v 6s ezt egy
k6vetkez6 rendez6si terv m6dositasn6l m6dositani lehet. K6rn6m, hogy a mfiszaki iroddn
vetessen lel ezel kapcsolatosan egy jegyz6kdnyvet.

Miseta Zoltin k6pvisel6 meg6rkezett a kdzmeghalgatesra igy a jelen l6v6 k6pvisel6k
szima 6 f6.

Farkas Tibor Pipacs sori lakos: Tervbe van-e v6ve, hogy a pipacs sori ittesttel valamit
csin6lnak? A szennyvlzakn6k nagyon magasan vannak 6s a viz esri eset6n eldnti az utat.

Bajusz Gyula B6ke utcai lakos: Az utc6ban nincs sem j6rda, sem vlzelvezet6s, sem j6
tltburkolat. K6rn6nk, hogy legalabb az ritburkolat kertilj<in fehijitdsra, hiszen az a jdrddt is
helyettesiti 6s konnyebb lenne karbantartani is.

mgggr6b6lunk Srkot eplteni, akkor eleg m6lyre le kellene menni ahhoz, hogy a lejtest meg
tudiuk adni. Abban a pillanatban az ott 616 emberek sz6v6 tenn6k, hogy nem fudnali kocsivjl
sajet ingatlan el6tt megdllni. Az eg6sz vdros terfilet6re van egy Ciapadekviz elvezet6si
programunk, ami 1.5 milliSrd Ft lenne. Atemet6ket keilene be6piteni. Figyeljrik a pfulyazalokat,
ezeket csak palyezati penzb6t tudjuk megotdani. A pipacs utca nagy ter-iiiete a ruAViutaloona,
a megl6v6 dnkormanyzati rlt 80%-a a vas(t terrilet6re lett meg6pitve. A szennyviz akna nem
s0llyed,-az it tdbbi r6sze folyamatosan stillyed a terhelds miatt, meg a Balaton vizszintje miatt.
Az akn_5k nem a mi tulajdonunkban vannak, ezt jelezttik a oRV fele, de nem sok sikenel,
megpr6b6lunk tSrgyalni ezekben a dolgokban a DRV-vel.

lsmerjLik a probl6mat a B6ke utc6ban, megpr6b6ljuk az utcdt ha nem is teljes hossztis6gdba,
az Arok utca sark6ig megcsin6lni. Esefleg k6t iitemben. Ttirelmet k6riink 6i jogos a k6rBs.

Takdcs Zsuzsanna TakScs s6ndor utcai lakos: N6lunk is ugyan ez a probl6ma, a Harsfa,
ra-rfcs.!' MStyds Kirdry utcai szakasz 300 m. ott egyszer toz]eteotint< i lobbotdalom, mald
a baloldalon, k6t akna van fenn, amin az aut6k fennaliidnak. Az elmrllt ot 6v'ben csak k5iyrizds
volt.

Ken6z lstvdn pol96rmester: Amikor a Pipacs soron meg6piiltek az ingatlanok, elfelejtett6k a
csapad6kvlz elvezet6 6rkot meg6p iteni. Ezt k6t ir6nyba lehetne elvezetni. Ha a d6li r6szen

Baranyai J6zsef Mrityiis Kirdly utcai lakos: Ugyan ez a tort6net csak a Galamb kriz
eset6ben. A k5tyriz6sndl es6be a megkdtott aszfaltot dob6lt6k bele a kdty0zand6 god6rbe. A
RSk6czi utcai viz oda folyik hozz6nk.
Lelle v6g6n 4-5 6ve egy t6blSnak ott van a betont6m bje, azt el kellene vitetni. A R6k6czi rlton
tobb helyen vannak t5bl6k oszlopai , bent vannak az 6rokba. A B6ke parkban is van vascs6,
aminek a pereme ki5ll a ffib6r.
Elmennek a gyerekek Balatonlell616l, billegiink az 5000 l6tszdm kor l, erre mi a megoldes azt
nem tudom de, hogy nem j6 az biztos.

Balogh lstviin L6kai utcai Lakos: A Kcizt6rsasdg utc6n elbontjdk a ker6kpdrutat, viszont
akkor a bets6 j6rd6t keil majd a gyarogosoknak hiszn6rni. n r6fi Fio" ui.Iont 
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dllapotban van, azt el6tte meg t<eltene ciinalni.
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A Vastti s6tanyon 6s a Hat6r utcAnAl az utols6 szakaszon nincsen kozvil6git6s, kellene tenni
legaldbb k6t oszlopot.

Ken6z lstv6n polgdrmester: Erre is azt tudom mondani, hogy az aknAk les[illyeszt6se nem
a mi feladatunk, nem a mi i.izemeltet6silnkben van. Azt is tudni kell, hogy nem annyira
egyszer0 lestillyeszteni.

Ha ilyen k6tyriz6st l6ttok, akkor nek0nk szoljatok, hogy le tudjuk jegyz6konyvezni ezt a fajta
munkav6gzest.
A B6ke parkban meg fogjuk nezni az emlltett vascsovet. A R6k6czi utcai teblakat is
megn6zem.

A Kozt5rsasdg utcaij6rddn mi is gondolkodtunk, de vdrjuk meg amlg elkezd6dik a beruh6z6s.
A kozvilegitassal kapcsolatos felvet6sedet megnezem.

Baloghn6 Gyetvai Erika lrmapusztai lakos: A.21. szezadba nincs az orsz5gban meg egy
olyan telepril6s ahol nincs iv6viz. Nincsenek pdly6zatok, meg6rtem, de t6nyleg <iner6b6l nem
tudtunk volna ennyi id6 alatt annak a 20 csaladnak iv6vizet biztositani? T6nyleg ennyire nincs
a v6rosnak p6nze?
Arra leszek klvdncsi, hogy fognak b6viilni a kompetencia hat6rok a testtileten beltil. Arra
lenn6k kiv6ncsi, hogy a legkdzelebbi kozmeghallgatSson egyedtil 6s kiz616lag a polg6rmester
rir fog hozz66rteni a v5laszokhoz2 Yagy a v6rosfejleszt6si Bizottseg eln6k6hez is lehet majd
kerd6st feltenni?
Kernem Miseta Zolt6nt, hogy mondja el a tandrcsnoki clmmel kapcsolatos feladatet.

Dr Kov6cs Tamiis jegyz6: A k6pvisel6testiilet elntike a polgarmester. Ez azt jelenti, hogy
egy kollektiva neveben nyilatkozik. A testriletet mindig is a polgdrmester jelenitette meg,
hivatalosan is 6 kepviseli. A kdzmeghallgateson lehet k6rdezni b6rkit6l, de alapvet6en a
polg6rmester vezeti le, neki teszik fel a k6rdest, 6 fogja megv5laszolni. Ez egy k6pvisel6-
testiileti ril6s, ezt 6 vezeli le 6s hat6rozatk6pes sz6mba kell megjelenni a k6pvisel6knek. A
kozmeghallgatdson nem hozunk hatarozatot, mint egy testtileti iil6sen. A napirend a 2019.6vi
tev6kenys6g6nil 6s a 2020. 6vre szol6 elkepzelesekr6l sz6l. Konkr6t javaslatok hangzottak el
6s a kolts6gvet6sn6l ezekre visszat6r a testtilet.

Miseta ZoltSn tan5csnok: Att6l, hogy a polg6rmester 0r adja a vAlaszt, a k6pvisel6knek a
k6rd6sekb6l lStszik, hogy mi a lakossdg ig6nye. Az 6n feladatom tandcsnokk6nt az lesz a
lehet6s6gekhez merten a leginkSbb segitsek abban, hogy Balatonlelle min6l t<ibb fejlesztesi
forrashoz jusson. Hogy ennek mennyi a kockazata, mint mindennek nagyon sok. nem is olyan
r6gen k6pvisel6 tdrsaimmal egy[itt arra eskiidtem, hogy mindent megteszLink Balatonlelle
fejleszt6se 6rdek6ben. Ennek 6rdek6ben nem lehet k6rd6s, hogy az ember ezt a kock5zatot
elvellalja-e. Ot 6v m0lva a valasZ6polgarok el fogjak tudni donteni azt, hogy ez a munka
hasznos volt-e, vagy sem. Min6l tobb helyr6l 6rkeznek informdci6k a palyazatokkal
kapcsolatban, ann6l nagyobb es6ly van arra, hogy a v6ros felkeszi.ilten verja azokat.
Mer most van egy fontos feladatunk, amit kozosen kell megoldanunk. Janu6r 1.{61 5000 lakos
felett legyen a v6ros lakossirgsz5ma, ugyanis olyan p{lyAzati forrdsok kiir6s6ra torekszik a
Kormany, amelyekben a kisv6rosok prioritdst 6lveznek. Jelen pillanatban a lakossSgunk
alapjdn a Magyar Falu programban indulhatunk, ahol 4-6 M Ft p6nzekhez juthatunk hozztt. A
kisvarosi pelyezatokban 1 00 M Ft-os fejlesztesi forrashoz is hozzajuthatunk. Els6 feladat, hogy
mindenki n6zze meg, hogy mi van a lakcimk6rty6j6ban. J6pdran vannak, akik 20-30 6ve itt
laknak de a lakcimk6rtydjukban nem balatonlellei alland6 lakclm szerepel, akkor ha ezt
m6dositjak a v6rosnak nagy segits6get tudn6nak adni.

A polgiirmester a kiizmeghallgat6st 17:05-kor bez6rta.
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KOZMEGHALLGATAS

Balatonlelle V6ros K6pviselStestiilete nev6ben 6rtesitem a v6ros
pol96rait, hogy

2019. novem ber 21-6n (csiittirttiktin) 16.00 6rai kezdettel
ism6telten

kozmeghallgat6st
tartunk a V6rosi Mfivel6d6si H5zban.

A k6zmeghallgatdson tdi1koztatdst adunk az hnkormdnyzat 2019.

6vi tev6kenys6g6r6l.

Vdrjuk a tisztett batatonteltei polgdrok viirosfeileszt{si iavaslatait 6s

a idros mfrki5dtetdsre vonatkoz6 6szrev6teleit, amelyeket a 2020.
6vi i5 n korm 6 nyzati ki5lts6gvet6s el k6sz itds6n6l figyel em be tud u nk
venni.

A ktizmeghallgatasra tisztelettel meghivjuk 6s v5riuk a balatonlellei
polgirokat, az tidiil6tulajdonosokat 6s a balatonlellei telephelyii
vSllalkoz6kat.

ln
,y[ l.-,
iKen6z lstv6n
:ifolgirmester


